
Zápis 

z 1. jednání Komise pro životní prostředí, veřejný prostor a Smart City Rady městské části Praha 

17, které se konalo dne 28. ledna 2019 od 17:30 hod. v zasedací místnosti budovy Úřadu městské 

části Praha 17 – Bendova 1121/5 

Předseda komise: Ing. arch. Michal Štěpař 

Přítomni: doc. PaeDr. Jan Farkač, CSc., Mgr. Lukáš Pokorný, Ing. Mária Szitányiová, Oldřich Staněk, 

Ing. Ingrid Růžičková, Ing. Vladimíra Šrámková – tajemnice komise. 

Omluveni: Mgr. Silvie Malíková 

Komise je usnášení schopná. 

V 17:32 Ing. arch. Michal Štěpař přivítal všechny přítomné a zahájil 1. jednání Komise pro životní 

prostředí, veřejný prostor a Smart City Rady městské části Praha 17. 

Program: 

1. Seznámení členů komise 

2. Seznámení s Jednacím řádem komisí Rady městské části Praha 17 

3. Volba místopředsedy komise a ověřovatele zápisů 

4. Průběžné informace k probíhajícím projektům 

- urbanistická studie na území v lokalitě Slánská a Makovského 

- komunitní zahrada, Komunitní spolek Řepy 

- spolupráce s akademickou obcí 

- harmonogram tvorby nových webových stránek městské části 

5. Projekt Smart City B 

6. Umístění reklamního panelu společnosti LIDL 

7. Různé 

1. Představení a seznámení členů komise 

Předseda komise Ing. arch. M. Štěpař požádal přítomné členy, aby se krátce představili. 

2. Seznámení s Jednacím řádem komisí RMČ P17 

Předseda komise Ing. arch. M. Štěpař seznámil členy komise s Jednacím řádem komisí RMČ P17.  

3. Volba místopředsedy komise a ověřovatele zápisů 

Předseda komise Ing. arch. M. Štěpař vyzval přítomné členy k volbě místopředsedy Komise pro životní 

prostředí, veřejný prostor a Smart City RMČ P17 a ověřovatele zápisů jednání. 

Komise navrhla na post místopředsedy Mgr. Lukáše Pokorného (Mgr. L. Pokorný s návrhem souhlasil) 

Hlasování: 6-0-0 (schválen) 

Do funkce ověřovatele zápisu komise navrhla Oldřicha Staňka (O. Staněk s návrhem souhlasil) 

Hlasování: 6-0-0 (schválen) 

 



4. Průběžné informace k probíhajícím projektům 

Předseda komise Ing. arch. M. Štěpař seznámil členy komise o probíhajících projektech: 

4.1.  Urbanistická studie na území v lokalitě Slánská a Makovského - Ing. arch. Michal Štěpař 

Ing. arch. M. Štěpař informoval členy komise o záměru zpracování územní studie na území nacházející 

se v oblasti mezi čerpací stanicí, obchodním centrem a zastávkou MHD Slánská, které má potenciál a 

mohlo by se v budoucnosti stát přirozeným centrem Řep. V současné chvíli je žádost o zpracování 

územní studie poslána Radě hl. m. Prahy. 

4.2. Komunitní zahrada, Komunitní spolek Řepy – Mgr. Lukáš Pokorný 
 

Mgr. L. Pokorný představil členům komise Komunitní spolek Řepy, jehož hlavním cílem je vytvořit v 

Řepích první komunitní zahradu jako prostor pro společné setkávání občanů Řep, pořádání 

společenských a vzdělávacích akcí, pěstování zeleniny a jiných plodin a zkvalitnění prostoru, který není 

v současnosti využíván. V současné době probíhá výběr vhodného pozemku na území městské části, v 

úvahu připadají nevyužívané části zahrad v areálech místních základních škol.  První akcí spolku v roce 

2019 byla beseda na téma bioodpadu a zacházení s ním, v následujících měsících budou probíhat další 

besedy na zajímavá témata. Mgr. L. Pokorný požádal Ing. M. Szitányiovou o rozšíření informace o 

připravovaných besedách mezi seniory. 

4.3. Spolupráce s akademickou obcí – Ing. arch. Michal Štěpař 

Ing. arch. M. Štěpař informoval členy komise o schůzce na fakultě architektury ČVUT a možné 

spolupráci se studenty, která by spočívala ve vytipování konkrétního tématu pro každý semestr. Téma 

by se následně se studenty řešilo. Prvním tématem by mohla být úprava a budoucí rozvoj řepského 

hřbitova.  

Ing. arch. M. Štěpař rozešle členům komise mapu majetkových vztahů na území městské části. 

4.4. Harmonogram tvorby nových webových stránek městské části – Ing. arch. Michal Štěpař 

Ing. arch. M. Štěpař informoval o vytvoření pracovní skupiny k modernizaci webu městské části a 

představil harmonogram tvorby nových webových stránek. Zároveň seznámil přítomné s probíhajícím 

dotazníkem a požádal členy komise o spolupráci. 

5. Projekt Smart City B  

Ing. arch. M. Štěpař seznámil členy komise s projektovým záměrem "Smart City B". Komise považuje 

projektový záměr "Smart City B" za užitečný a mimořádně smysluplný ve vztahu k životnímu prostředí 

a udržitelnému rozvoji naší městské části a doporučuje se mu dále věnovat. 

Komise doporučuje, aby v případě zpracování studie proveditelnosti projektového záměru "Smart City 

B" byl vybrán dodavatel se zkušenostmi a referencemi v požadovaném oboru. 

6. Umístění reklamního panelu společnosti Lidl  

Ing. arch. M. Štěpař seznámil komisi se žádostí společnosti Lidl o umístění reklamního panelu na 

pozemku parc. č. 1234/32 v ul. Bazovského. 

Komise s umístěním reklamního panelu na pozemku parc. č. 1234/32 nesouhlasí a doporučuje 

společnosti Lidl využít stávajících reklamních ploch (např. reklamní panel na budově KC Průhon). 



7. Různé 

7.1. Petice občanů proti konání ohňostrojů na městské části – Mgr. Lukáš Pokorný 

Mgr. L. Pokorný informoval členy komise o podání petice občanů Zastupitelstvu MČ Praha 17 proti 

používání zábavné pyrotechniky na městské části. A to hlavně z důvodů vystresovaných volně žijících 

zvířat, domácích mazlíčků a znečišťování vzduchu zplodinami. Řešením by mohlo být zavedení 

takových pravidel, aby byly minimalizovány negativní dopady na životní prostředí, jedním z 

možných návrhů je využití videomappingu. 

Komise konstatuje, že má na kvalitu ovzduší větší vliv pyrotechnika, kterou odpalují jednotlivci než 

jeden velký ohňostroj. Městská část organizuje ohňostroj jednou v roce v rámci Svatomartinského 

průvodu, členové komise se nicméně nebrání diskusi ohledně dalších možností např. videomappingu. 

Komise zároveň poukazuje na platnou vyhlášku, která omezuje používání drobné pyrotechniky v 

hlavním městě mimo vybraná místa pouze na termín 31. prosince a 1. ledna.   

7.2. Pasport zeleně městské části – Ing. Ingrid Růžičková 

Paní Ing. I. Růžičková vznesla dotaz ohledně pasportu zeleně na městské části. Ing. arch. M. Štěpař 

odkázal členy komise na webové stránky městské části, kde je v mapovém portálu umístěn kompletní 

pasport dřevin. 

7.3. Pokácení dřeviny na pozemku parc. č. 1234/3, ul. Španielova, mezi objektem ZUŠ Blatiny 

a před obchodním domem Norma - Ing. Ingrid Růžičková 

Paní Ing. I. Růžičková předložila členům komise dotaz ohledně výsadby nové dřeviny za nepovoleně 

pokácenou dřevinu na pozemku parc. č. 1234/3, ul. Španielova. Dotaz bude doplněn ze strany OŽPD. 

7.4. Výsadba nových dřevin 

Komise poděkovala doc. PaeDr. J. Farkačovi, CSc za iniciaci výsadby lipové aleje před budovou Úřadu 

městské části Praha 17 v ulici Žalanského. V souvislosti s novou výsadbou dřevin komise navrhuje 

vytipovat lokality vhodné pro další výsadbu dřevin. Doc. PaeDr. J. Farkač, CSc upozornil na fakt, že je 

důležité vysazovat druhy autochtonní, vhodné pro toto prostředí. Neméně důležité je i ponechání 

keřového patra z důvodu úkrytu a hnízdění ptáků a vysazování bobulovin z důvodu potravy pro ptactvo.  

Komise doporučuje Radě městské části zabývat se tématem vytipování lokalit vhodných pro výsadbu 

dřevin i keřových porostů. 

7.5. Bezpečnost v městské části – Ing. Ingrid Růžičková 

Paní Ing. I. Růžičková informovala komisi o napadení volně pobíhajícím psem v nočních hodinách a 

apelovala na činnost městské policie v oblasti kontroly majitelů psů. 

Komise doporučuje předat tento podmět Komisi pro dopravu a bezpečnost. 

7.6. Strategický plán rozvoje městské části Praha 17 

Mgr. L. Pokorný připraví na příští zasedání komise prezentaci věnující se enviromentální části 

strategického plánu rozvoje městské části Praha 17. 

 



7.7. Zápach z produkce společnosti VAFO Praha s.r.o. 

Městská část podala stížnost na ČIŽP, a to v souvislosti se stále se opakujícím nesnesitelným zápachem 

na celém území městské části, který pochází z provozu výše uvedené společnosti zabývající se výrobou 

krmiv pro domácí zvířata. 

7.8. Termíny zasedání Komise pro životní prostředí, veřejný prostor a Smart City Rady 

městské části Praha 17 

Komise se dohodla, že její zasedání budou probíhat dle potřeby, nejméně jednou za dva měsíce. 

 

Předseda komise poděkoval přítomným za účast a jednání ukončil v 19:10 hod. 

 

V Praze dne 6.2.2019 

 

Předseda komise: Ing. arch. Michal Štěpař  

Ověřovatel zápisu:  Oldřich Staněk    

Zapsala:   Ing. Vladimíra Šrámková  

 

 


